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Rada Gminy Świerklaniec 

Radni 

Protokół nr LVII/22 

LVII Sesja zdalna w dniu 24 lutego 2022 r.  

Obrady rozpoczęto 24 lutego 2022 r. o godz. 14:30, a zakończono 

o godz. 16:19 tego samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków (lista obecności stanowi 

załącznik nr 1 do protokołu). 

 

1. Otwarcie sesji.  

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik otworzył LVII zdalną sesję Rady Gminy 

Świerklaniec, po czym przywitał zebranych Radnych i gości. Dodał, że sesja została zwołana na 

podstawie art. 20 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym oraz art. 15 zzx ust. 1 i ust. 2 ustawy 

o szczególnych rozwiązaniach związanych z zapobieganiem, zwalczaniem i przeciwdziałaniem 

COVID - 19.  W dalszej części odczytał informację związaną z przetwarzaniem danych osobowych 

RODO dotyczącą udziału w sesji Rady Gminy Świerklaniec. Na podstawie elektronicznej listy 

obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Porządek obrad niniejszej sesji przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Świerklaniec w roku 2021. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy w zakresie podatków i opłat lokalnych za 2021 rok. 
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5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 446 w sprawie przyjęcia gminnego programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 

terenie Gminy Świerklaniec na rok 2022. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 447 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu 

pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy 

Świerklaniec. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 448 w sprawie wyznaczenia miejsca do 

prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 449 w sprawie Regulaminu określającego zasady 

prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników na 

wyznaczonym miejscu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 450 w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/46/90 

Gminnej Rady Narodowej w Świerklańcu z dnia 28 lutego 1990 roku w sprawie 

utworzenia jednostki budżetowej – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 451 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 

rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 452 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

12. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 27.01.2022 r. 

13. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie 

międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

14. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

15. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

16. Zakończenie. 

 

3. Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Świerklaniec w roku 2021. 

 

Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że w dzisiejszym posiedzeniu 

miał wziąć udział pełniący obowiązki Zastępcy Komendanta Komisariatu Policji w Radzionkowie 

podkomisarz Jarosław Dembiński, jednak otrzymano informacje, że ze względu na obowiązki 

służbowe, nie będzie mógł wziąć udziału w dzisiejszym posiedzeniu. W dalszej części 
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zaproponował, aby wszystkie pytania do przedłożonego sprawozdania, przekazać na piśmie do 

Biura Rady Gminy, które następnie za pośrednictwem Przewodniczącego Rady Gminy zostaną 

przekazane do Komisariatu Policji w Radzionkowie.  

 

Informacja o stanie bezpieczeństwa w Gminie Świerklaniec w roku 2021, stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy w zakresie podatków i opłat lokalnych za 2021 

rok. 

 

Pani Beata Kochman, Główny Specjalista w Referacie Finansowo – Księgowym, przedstawiła 

najistotniejsze informacje zawarte w sprawozdaniu w zakresie podatków i opłat lokalnych za 2021 

rok. 

 

Sprawozdanie Wójta Gminy w zakresie podatków i opłat lokalnych za 2021 rok, stanowi załącznik 

nr 3 do protokołu.  

 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 446 w sprawie przyjęcia gminnego 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerklaniec na rok 2022. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 446 

w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerklaniec na rok 2022.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że program 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi jest uchwalany corocznie. W dalszej części 

poinformowała, że przedłożony projekt uchwały został przygotowany w oparciu 

o obowiązujące przepisy prawa. Nadmieniła, że podlegał on konsultacjom społecznym oraz 

został przesłany do zaopiniowania właściwemu Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii. 

Następnie poinformowała, że w roku 2021 z terenu gminy odłowiono 15 bezdomnych psów 
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i 3 koty oraz przedstawiła koszty z tym związane. W dalszej kolejności poinformowała, że 

usługi w zakresie realizacji założeń omawianego Programu, będą realizowane przez te same 

firmy, co w roku 2021. Następnie przedstawiła sposób wydatkowania środków 

przeznaczonych na realizację programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi.  

• radny Kazimierz Flakus zwrócił się z prośbą o przedstawienie procedury postępowania, gdy 

poza godzinami pracy Urzędu, na terenie gminy znajduje się bezdomny, agresywny pies.  

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że w takim 

przypadku należy zadzwonić pod numer alarmowy 112, zgłosić zaistniały przypadek. 

Dyspozytor, po kontakcie z powiatowym centrum zarządzania kryzysowego, przekazuje 

informacje do właściwych firm, realizujących usługi na rzecz Gminy Świerklaniec.  

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że informacja na temat procedury 

postępowania ze zwierzętami bezdomnymi powinna zostać zamieszczona na stronie 

internetowej Urzędu Gminy Świerklaniec. 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że 

informacje w omawianym zakresie zostaną opublikowane na stronie internetowej Urzędu 

Gminy Świerklaniec.    

• radny Tadeusz Ledwoń poinformował, że przedstawiona procedura nie sprawdziła się 

w praktyce. Następnie przedstawił sytuację, w której podjął działania w związku 

z wystąpieniem przypadku bezdomnego kota. W dalszej części wyraził swoją opinię, że 

omawiana procedura powinna zostać wywieszona, również na gminnych tablicach 

ogłoszeniowych, aby osoby nie korzystające z internetu mogły uzyskać informacje w tym 

zakresie.  

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z prośbą o przygotowanie zestawienia kosztów związanych 

z możliwością zachipowania zwierząt, aby omówić ten temat na posiedzeniu Komisji 

Gospodarki, Budżetu i Inwestycji. W dalszej części poparł stanowisko wygłaszane przez 

Radnego Jerzego Siwy w poprzednich latach w zakresie programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że koszt 

zachipowania jednego zwierzęcia to około 80 zł. Ponadto, należy wziąć pod uwagę koszty 

związane z rejestracją w rejestrze.   

• radny Eugeniusz Wajs (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że temat zmian możliwych do 

wprowadzenia w przyszłych latach do Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi, 
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powinien zostać omówiony na posiedzeniu Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji. 

W dalszej części, wyraził swoją opinię, że to mieszkańcy powinni ponieść koszty związane 

z ochipowaniem zwierząt i ich rejestracją. W dalszej części ponownie poparł stanowisko 

wygłaszane przez Radnego Jerzego Siwy w poprzednich latach w zakresie programu opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

• Pani Marta Loska, Kierownik Referatu Gospodarki Komunalnej, poinformowała, że na 

podstawie obwiązujących przepisów prawa, nie ma możliwości nałożenia obowiązku 

chipowania zwierząt.  

• radny Adam Francik zadeklarował, że temat dotyczący zmian w programie opieki na 

zwierzętami bezdomnymi zostanie poruszony na najbliższym posiedzeniu Komisji 

Gospodarki, Budżetu i Inwestycji.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 446 w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerklaniec 

na rok 2022.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LVII/427/22 w sprawie przyjęcia gminnego programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Świerklaniec na rok 2022, 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
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6. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 447 w sprawie ustalenia wysokości 

ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży pożarnych 

z terenu Gminy Świerklaniec. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 447 

w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków ochotniczych straży 

pożarnych z terenu Gminy Świerklaniec.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że ustawa o ochotniczych strażach 

pożarnych, która weszła w życie z dniem 01 stycznia 222 roku, nałożyła na Radę Gminy 

obowiązek określenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego przysługującego członkom 

Ochotniczych Straży Pożarnych (OSP) z terenu Gminy Świerklaniec. W dalszej części 

przedstawiła zaproponowane wysokości omawianego ekwiwalentu, który będzie rozliczany 

za każdą rozpoczętą godzinę. Następnie poinformowała, że dotychczasowa stawka to 16 zł, 

która jest rozliczana minutowo. Nadmieniła, że obecnie za szkolenia członkom 

ochotniczych straży pożarnych nie przysługuje ekwiwalent. W dalszej części przedstawiła 

zestawienie ilościowe i godzinowe związane z wyjazdem na akcje ratunkowe przez 

poszczególne Ochotnicze Straże Pożarne prowadzące swoją działalność na terenie Gminy 

Świerklaniec. Następnie przedstawiła szacunkowe wyliczenia odnośnie środków 

finansowych przeznaczanych na ekwiwalent za udział w akcjach ratowniczych zgodnie 

z zaproponowanymi stawkami   

• radny Łukasz Lesik zwrócił się z zapytaniem do członków Ochotniczych Straży Pożarnych 

pełniących funkcję radnego, ile godzin szkoleń odbyło się w ubiegłym roku. 

• radny Wojciech Bacik (Ad Vocem) poinformował, że nie posiada danych odnośnie liczby 

szkoleń, ponieważ jest ona zróżnicowana i nie ma możliwości podania danych odnośnie ich 

długości oraz ilości osób, które w nich uczestniczyły.  

• Pan Stefan Szulc, Biuro ds. Ochrony Informacji Niejawnych, Zarządzania Kryzysowego i BHP, 

poinformował, że Urząd Gminy nie posiada informacji na temat ilości szkoleń, ponieważ 

członkowie Ochotniczych Straży Pożarnych, są wysyłani na nie przez Prezesów jednostek 

w zależności od potrzeb.  
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• radny Zbigniew Jarka poinformował, że jako zawodowy strażak nie posiada wiedzy 

o działaniach podejmowanych przez Ochotnicze Straże Pożarne w Świerklańcu. 

• radny Łukasz Lesik poinformował, że słowa ekwiwalent oznacza równowartość. W dalszej 

części wyraził swoją opinię, że w związku z tym ekwiwalent za udział w akcjach 

ratowniczych oraz szkoleniach powinien mieć jednakową wartość. Dodał, że wysokość 

ekwiwalentu za udział w akcjach ratunkowych został wyliczony poprawnie, jednak 

ekwiwalent za udział w szkoleniach powinien zostać podwyższony. Nadmienił, że w trakcie 

posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji złożył wniosek formalny w tym 

zakresie. W dalszej części poinformował, że przeprowadził rozmowy z członkami 

Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Świerklaniec, którzy wyrażali pozytywną opinię na 

temat wysokości ekwiwalentu za udział w akcjach ratunkowych, jednak wyrażali swoje 

niezadowolenie po otrzymaniu informacji o wysokości ekwiwalentu za udział 

w szkoleniach. 

• radny Wojciech Bacik (Ad Vocem) poinformował, że przeprowadził rozmowy z prezesami 

Ochotniczych Straży Pożarnych prowadzących działalność w Gminie Świerklaniec. 

Zaznaczył, że wyrazili oni swoje zadowolenie zarówno z wysokość ekwiwalentu za wyjazd 

na akcję oraz za szkolenia. W dalszej części przedstawił sytuacje, w której osoby ukończyły 

szkolenie w ochotniczej straży pożarnej, jednak nie wzięły udziału w ani jednej akcji. Dodał, 

że we wcześniejszych latach za udział w szkoleniu nie przysługiwał ekwiwalent.  

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że przeprowadziła rozmowy 

z prezesami Ochotniczych Straży Pożarnych działających na terenie Gminy Świerklaniec, 

którzy po przeprowadzonych ze strażakami rozmowach na temat wysokości ekwiwalentu 

zaproponowanego w omawianym projekcie uchwały, wyrazili swoje zadowolenie 

z zaproponowanych stawek. Zaznaczyła, że wysokość ekwiwalentu za udział w akcji wzrosła 

z 16 zł na 25 zł. Dodała, że za udział w szkoleniach wcześniej członkom Ochotniczych Straży 

Pożarnych nie przysługiwał ekwiwalent. W dalszej części poinformowała, że nie dotarły do 

tej pory żadne głosy niezadowolenia odnośnie zaproponowanej wysokości ekwiwalentu.  

Następnie poinformowała, że ustawa obliguje Radę Gminy do przyjęcia uchwały w sprawie 

wysokości ekwiwalentu, nie rzadziej, niż raz na dwa lata. Dodała, że jest on wyliczany na 

podstawie przeciętnego wynagrodzenia, którego wysokość jest określana raz na kwartał 

przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego (GUS). W dalszej części przedstawiła 

wysokości stawek ekwiwalentu obowiązujące w sąsiednich gminach. Dodała, że 

zaproponowane przez Gminę Świerklaniec stawki ekwiwalentu, są jedne z najwyższych, 



8 
 

ponieważ tylko w Gminie Lubliniec zaproponowany ekwiwalent jest wyższy. Zaznaczyła, że 

w Lublińcu funkcjonuje tylko jedna Ochotnicza Straż Pożarna. W dalszej części wyraziła 

swoją opinię, że chwała strażakom za to, że są i dbają o bezpieczeństwo 

mieszkańców, w związku z czym należy im się wszystko co najlepsze, jednak ze względu na 

ograniczony budżet, zaproponowane stawki są optymalne. Dodała, że zabezpieczone 

w budżecie gminy środki są niewystarczające na wypłatę ekwiwalentu w zaproponowanych 

stawkach i docelowo należy przenieść środki z innego zadania.   

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, przedstawiła zakres zadań, które należy podjąć 

i finansować w związku z funkcjonowaniem Ochotniczych Straży Pożarnych. Dodała, że 

w ciągu ostatnich 5 lat łączne wydatki poniesione na inwestycje i utrzymanie Ochotniczych 

Straży Pożarnych w Gminie Świerklaniec wyniosły 7.217.160,00 zł, co świadczy o tym, że 

gmina nie oszczędza na bezpieczeństwie mieszkańców. W dalszej części wyraziła swoją 

opinię, że ważne jest to, aby strażacy otrzymali możliwie najwyższy ekwiwalent. Dodała, że 

należy mierzyć siły na zamiary. 

• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że wymienione Ochotnicze Straże Pożarne nie są 

wpisane w Krajowy System Ratowniczo – Gaśniczy. W dalszej części poinformował, że 

środki inwestycyjne poniesione na budynki Ochotniczych Straży Pożarnych są związane 

z obowiązkiem utrzymania w należytym stanie nieruchomości gminnych. Następnie 

zaproponował, aby omówić potencjalną zmianę stawek ekwiwalentu, po zakończeniu 

drugiego kwartału na posiedzeniu Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji. W dalszej 

części wyraził swoją opinię, że w stosunku do określenia kwoty przysługującej za udział 

w szkoleniach i ćwiczeniach, nie powinno zostać użyte sformułowanie ekwiwalent, a co 

łaska, bo zaproponowana kwota to są, kolokwialnie mówiąc, jakieś jaja.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, przywołał Radnego Łukasz Lesika do 

porządku. W dalszej części wyraził swoją opinię, że wypowiedź Radnego Łukasz Lesika ma 

podłoże czysto polityczne. Zaznaczył, że Gmina Świerklaniec nie oszczędza na 

bezpieczeństwie mieszkańców. Następnie wyraził swoją opinię, że strażacy pomagają 

z potrzeby serca i nikt nie dołącza do Ochotniczych Straży Pożarnych tylko po to, żeby 

zarobić. Zaznaczył, że członkowie Ochotniczych Straży Pożarnych w Gminie Świerklaniec są 

fantastyczni i wykonują swoje zadania z pasją i zaangażowaniem. Następnie podziękował 

wszystkim Ochotniczym Strażom Pożarnym Gminy Świerklaniec.  

• radny Kazimierz Flakus wyraził swoją opinię, że wypowiedź Radnego Łukasza Lesika 

stanowiła obronę interesów strażaków i nikogo nie obrażała, ani nie miała na celu nikogo 



9 
 

skłócić. W dalszej części wyraził swoją opinię na temat wypowiedzi Przewodniczącego Rady 

Gminy, która zgasiła wypowiedź i dobre intencje Radnego Łukasza Lesika.  Dodał, że 

wszyscy szanują strażaków Ochotniczych Straży Pożarnych.   

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że w swojej 

wypowiedzi nie miał zamiaru gasić wypowiedzi Radnego Łukasza Lesika. Dodał, że Radny 

mógł złożyć wniosek formalny ze wskazaniem konkretnej stawki ekwiwalentu za udział 

strażaków w szkoleniach i ćwiczeniach. W dalszej części wyraził swoją opinię, że użyte przez 

Radnego Łukasza Lesika słownictwo, które zacytował, jest nieodpowiednie.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 447 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla 

członków ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Świerklaniec. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Jarosław Wasążnik 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Eugeniusz Wajs 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 
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Uchwała Nr LVII/428/22 w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla członków 

ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Świerklaniec, stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 448 w sprawie wyznaczenia miejsca do 

prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 448 

w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich 

domowników.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że omawiany projekt uchwały został 

przedłożony do rozpatrzenia na sesji styczniowej, jednak po przeprowadzonej w trakcie 

posiedzenia Komisji Gospodarki, Budżetu i Inwestycji, Wójt Gminy podjął decyzję 

o wycofaniu projektu uchwały w omawianym temacie z porządku obrad. Dodała, że zostało 

zaproponowane nowe miejsce zlokalizowane na boisku sportowym w Nakle Śląskim. 

Wyznaczone miejsce do prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich 

domowników, jest wyłożone kostką brukową, jest zlokalizowane blisko centrum, z dogodną 

komunikacją, a co najważniejsze, w pobliżu nie znajdują się inne sklepy, którym groziłaby 

konkurencja przy stworzeniu omawianego miejsca.  

 

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 448 w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu 

w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

 

Uchwała Nr LVII/429/22 w sprawie wyznaczenia miejsca do prowadzenia handlu w piątki i w soboty 

przez rolników i ich domowników, stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 449 w sprawie Regulaminu określającego 

zasady prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich 

domowników na wyznaczonym miejscu. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 449 

w sprawie Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu.     

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że treść projektu uchwały nr 449 

w sprawie Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki i w soboty przez 

rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu, jest tożsama z treścią projektu 

uchwały, który był przedłożony do rozpatrzenia na sesji styczniowej. W dalszej części 

poinformowała, że po przeprowadzonej konsultacji z obsługą prawną Urzędu Gminy 

Świerklaniec postanowiono, że zapisy dotyczące możliwości sprawdzenia czy dana osoba 

jest rolnikiem, nie zostaną wprowadzone, ponieważ ustawa o ułatwieniach w prowadzeniu 

handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników, nie daje takiej możliwości, 

a na bieżącą chwilę, nie ma aktów wykonawczych do wspomnianej ustawy oraz 

rozstrzygnięć nadzorczych do uchwał, które w tym zakresie są podejmowane sukcesywnie 

przez jednostki samorządu terytorialnego.  Dodała, że omawiany Regulamin, może 

w każdym momencie może zostać zmieniony, jeżeli pojawią się dodatkowe regulacje w tym 

zakresie.  
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Nadmieniła, że wówczas zostanie przedłożony do rozpatrzenia stosowny projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 449 w sprawie Regulaminu określającego zasady prowadzenia 

handlu w piątki i w soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LVII/430/22 w sprawie Regulaminu określającego zasady prowadzenia handlu w piątki 

i w soboty przez rolników i ich domowników na wyznaczonym miejscu, stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 450 w sprawie zmiany Uchwały 

Nr XI/46/90 Gminnej Rady Narodowej w Świerklańcu z dnia 28 lutego 1990 

roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej – Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej. 

 

Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych wydała pozytywną opinię do projektu uchwały 

nr 450 w sprawie zmiany Uchwały nr XI/46/90 Gminnej Rady Narodowej w Świerklańcu z dnia 

28 lutego 1990 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej – Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej.  
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W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Barbara Mateja, Sekretarz Gminy, poinformowała, że omawiany projekt uchwały jest 

wynikiem kontroli przeprowadzonej w Ośrodku Pomocy Społecznej w Świerklańcu przez 

Wydział Rodziny i Polityki Społecznej Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego w Katowicach. 

Kontrolujący wskazali na nieścisłość występującą w aktach założycielskich jednostki 

organizacyjnej, która polegała na tym, że w Uchwale Gminnej Rady Narodowej, zostało 

określone utworzenie jednostki pod nazwą Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, natomiast 

w akcie wykonawczym, czyli w Zarządzeniu ówczesnego Naczelnika Gminy, ta nazwa została 

przyjęta jako Ośrodek Pomocy Społecznej, która jest używana od momentu założenia. 

W dalszej części poinformowała, że w otrzymanych zaleceniach pokontrolnych określono, że 

należy ujednolicić nazwę Ośrodka, nie wskazano jednocześnie, która z nazw ma być 

wykorzystywana. W związku z tym postanowiono, że zostaną podjęte kroki, aby jednostka 

nosiła obecnie obowiązującą nazwę, czyli Ośrodek Pomocy Społecznej.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 450 w sprawie zmiany Uchwały Nr XI/46/90 Gminnej Rady 

Narodowej w Świerklańcu z dnia 28 lutego 1990 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej 

– Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

    

Uchwała Nr LVII/431/22 w sprawie zmiany Uchwały nr XI/46/90 Gminnej Rady Narodowej 

w Świerklańcu z dnia 28 lutego 1990 roku w sprawie utworzenia jednostki budżetowej – Gminny 

Ośrodek Pomocy Społecznej, stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 451 w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2022 rok. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 451 

w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone 

w budżecie gminy na 2022 rok.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 451 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LVII/432/22 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2022 rok, stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu.  

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały nr 452 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 

 

Komisja Gospodarki, Budżetu i Inwestycji wydała pozytywną opinię do projektu uchwały nr 452 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037. 
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W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Hojka, Skarbnik Gminy, szczegółowo przedstawiła zmiany wprowadzone do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec na lata 2022 – 2037.  

 

Głosowano w sprawie: 

Rozpatrzenie projektu uchwały nr 452 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Świerklaniec na lata 2022 - 2037.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Mirosław Bacik, Wojciech Bacik, Jolanta Bubalik, Kazimierz Flakus, Adam Francik, Jacek Grysko, 

Łukasz Janas, Zbigniew Jarka, Tomasz Kania, Tadeusz Ledwoń, Łukasz Lesik, Michał Nolewajka, 

Eugeniusz Wajs, Jarosław Wasążnik 

NIEOBECNI (1) 

Jerzy Siwy 

 

Uchwała Nr LVII/433/22 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Świerklaniec 

na lata 2022 – 2037, stanowi załącznik nr 10 do protokołu.   

 

12. Przyjęcie protokołu z sesji w dniu 27.01.2022 r. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jarosław Wasążnik poinformował, że w związku z tym, że do 

Biura Rady Gminy nie wpłynęły pisemne zgłoszenia do treści protokołu, to na podstawie § 43 

statutu Gminy Świerklaniec protokół z sesji w dniu 27.01.2022 r. zostaje przyjęty bez konieczności 

głosowania.  
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13. Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności 

w okresie międzysesyjnym oraz innych istotnych dla Gminy spraw. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, poinformował, że coraz częściej 

otrzymuje informacje od niezadowolonych mieszkańców w sprawie sposobu realizacji prac 

związanych z budową kanalizacji w Nakle Śląskim i późniejszym korzystaniem z dróg, na 

których prowadzone są prace, szczególnie dotyczy to ulic: Powstańców, Morcinka, 

Dzierżonia oraz Dworcowej. Dodał, że wykopy są zasypywane kamieniem i tłuczniem, 

a w okolicach wykopów występuje błoto i brud, co jest bardzo uciążliwie dla osób 

korzystających z wymienionych dróg. Nadmienił, że posiada wiedzę, że Zastępca Wójta Pani 

Anna Kubica wielokrotnie poruszała wskazany temat na radach budowy. W dalszej części 

zwrócił się z prośbą, aby jeszcze bardziej uczulić wykonawców na omawianą kwestię, aby 

wykopy były zabezpieczane w taki sposób, jak np. na ul. Wolności w Nakle Śląskim. 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy (Ad Vocem) poinformowała, że zdaje sobie sprawę 

z występujących, w tym zakresie budowy kanalizacji w Nakle Śląskim, problemów.  

W dalszej części wyraziła zrozumienie dla mieszkańców, którzy ponoszą w związku z tym 

uciążliwości. Nadmieniła, że wielokrotnie były podejmowane próby związane ze sposobem 

zabezpieczenia wykopów i występującymi w związku z tym trudnościami z korzystania 

z dróg przez mieszkańców.  W pierwszy etapie były to prośby, następnie zostały wystawione 

kary umowne, w dniu dzisiejszym zostały przeprowadzone rozmowy z przedstawicielami 

Policji odnośnie możliwości wystawienia mandatów. Zaznaczyła, że codziennie prowadzi 

rozmowy z prezesem firmy realizującej zadanie w sołectwie Nakło Śląskie, 

podwykonawcami, Kierownikami Budowy, Kierownikami Robót. Dodała, że za każdym 

razem przekazywana jest informacja, że drogi zostaną wyczyszczone, jednak nic nie dzieje 

się w tym zakresie, więc są naliczane kary. Następnie zadeklarowała, że zostanie 

wystosowane kolejne oficjalne wezwanie do uprzątnięcia dróg i doprowadzenia ich do 

stanu przejezdności.  

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) wyraził swoją opinię, że budowa kanalizacji w Nakle 

Śląskim jest wykonywana niestarannie, co utrudni w przyszłości korzystanie z niej. Dodał, że 

o występujących nieprawidłowościach informował stosowne osoby. W dalszej części 

przedstawił szczegółowe informacje na temat poprawnego sposobu układania rurociągów 
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i kolektorów w wykopie. Dodał, że był świadkiem prowadzenia robót w okolicach budynku 

Ośrodka Zdrowia w Nakle Śląskim. Następnie przedstawił sposób prowadzenia prac 

i możliwe konsekwencje wynikające z nieprawidłowej realizacji robót.  

• Pan Jarosław Wasążnik, Przewodniczący Rady Gminy, wyraził swoje zaniepokojenie 

odnośnie przedstawionych informacji. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, dlaczego 

dopiero teraz są przedstawiane informacje w tym zakresie, ponieważ prace we 

wspomnianym rejonie był realizowane jesienią zeszłego roku.  

• radny Kazimierz Flakus (Ad Vocem) poinformował, że przekazał informację w dniu jej 

pozyskania bezpośrednio do osób odpowiadających za nadzór realizacji robót. W dalszej 

części poinformował, że firma prowadząca roboty budowlane w sołectwie Nowe Chechło 

prowadzi swoje prace bez zarzutów i powinna być przedstawiana za wzór. Natomiast firma 

realizująca zadanie w Nakle Śląskim powinna otrzymać negatywną opinię, tak aby nie 

mogła w przyszłości prowadzić tego typu prac. Następnie przedstawił ulice, na których był 

świadkiem prowadzenia prac budowlanych.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy (Ad Vocem) poinformowała, że firmy realizujące 

zadanie w sołectwie Nowe Chechło i w sołectwie Świerklaniec wykonują swoją pracę 

bardzo dobrze i rzetelnie. Następnie zwróciła się z prośbą o wskazanie konkretnych 

odcinków, w których zostały stwierdzone nieprawidłowości. Dodała, że przekazane 

informacje zostaną zweryfikowane. Nadmieniła, że zarówno Inspektor Nadzoru, jak 

i Wykonawca mają obowiązek sporządzić dokumentacje fotograficzną przed odebraniem 

robót zanikających oraz należy przeprowadzić kamerowanie, którego poprawność jest 

zatwierdzana przez Zakład Wodociągów i Kanalizacji (ZWiK). Nadmieniła, że wielokrotnie 

przed odbiorem ZWiK zgłaszał swoje zastrzeżenia, co do sposobu realizacji zadania, 

w związku z tym Wykonawca musiał wprowadzać poprawki.  

• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że ze względu na niewłaściwy sposób realizacji 

robót budowlanych umowa z wykonawcą zadania w sołectwie Nakło Śląskie, powinna 

zostać rozwiązana. Jednak ze względu na ograniczoną ilość czasu to rozwiązanie nie jest 

korzystne. W dalszej części zwrócił się z zapytaniem, czy Gmina Świerklaniec będzie w stanie 

wyegzekwować od wykonawcy wykonanie napraw reklamacyjnych, jeżeli pojawią się jakieś 

awarie lub uszkodzenia. W dalszej części wyraził swoje obawy odnośnie omawianego 

wykonawcy.  
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• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że było rozważane ewentualne 

odstąpienie od umowy. W dalszej części wyraziła swoją opinię, że obecnie jest brak 

podstawy do tego, aby umowa została rozwiązana, ponieważ wykonawca zgodnie 

z harmonogramem realizuje sieci uwzględnione w projekcie. Następnie wyraziła swoją 

opinię, że zgłaszając sprawę do sądu, ze względu na panującą epidemię nie będzie można 

uzyskać wskazanych w umowie środków. W dalszej kolejności wyraziła swoje przekonanie, 

że sprawa w sądzie byłaby przegrana przez Gminę Świerklaniec. Następnie poinformowała, 

że umowę podpisał upoważniony Prezes firmy, który jest w niej umocowany, jednak nie jest 

jej właścicielem. Nadmieniła, że 05 marca 2022 r. odbędzie się spotkanie z właścicielami 

firmy. W dalszej części wyraziła swoją nadzieję, że wspomniane spotkanie przyniesie 

zamierzony efekt i stan dróg ulegnie znaczącej poprawie. Następnie przedstawiła tematykę 

odtworzenia nawierzchni dróg.  

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, czy Inspektorzy Nadzoru, zgłaszali 

wystąpienie jakiś nieprawidłowości na odcinkach, na których realizowane są prace. 

Następnie przedstawił sytuację, która wystąpiła w trakcie realizacji prac na ulicach Głównej 

i Stabińskiego w Świerklańcu. W dalszej części wyraził swoją opinię, że Inspektorzy Nadzoru 

powinni codziennie przebywać na placach budowy i kontrolować wykonywane roboty 

budowlane. Następnie przedstawił sytuację Inspektorów Nadzoru, którzy prowadzili swoją 

pracę w trakcie realizacji inwestycji związanej z termomodernizacją budynku Urzędu Gminy 

w Świerklańcu.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że stale prowadzi działania 

nadzorujące pracę Inspektorów Nadzoru i wykonawców. Dodała, że wcześnie nie posiadała 

informacji na temat nieprawidłowości, o których mówił Radny Kazimierz Flakus, w związku 

z tym informacje zostaną zweryfikowane.    

• radny Adam Francik zwrócił się z zapytaniem, ilu oferentów złożyło ofertę w przetargu na 

wykonanie inwestycji związanej z budową centrum przesiadkowego w Świerklańcu.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w dniu dzisiejszym upłynął 

termin składania ofert na realizację zadania związanego z budową centrum przesiadkowego 

w Świerklańcu. Nadmieniła, że w przetargu nie wpłynęła żadna oferta. W dalszej części 

poinformowała, że występowało wiele zapytań telefonicznych od potencjalnych 

wykonawców. Dodała, że brak ofert może być związany ze sposobem finansowania 

inwestycji realizowanych ze środków pochodzących z Programu „Polski Ład”.   
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• radny Tomasz Kania zwrócił się z prośbą, aby ul. Górna również była wzięta pod uwagę, 

odnośnie działań związanych z przywróceniem do przejezdności przez wykonawcę robót 

budowlanych w sołectwie Nakło Śląskie dotyczących realizacji inwestycji związanej 

z budową kanalizacji.   

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, czego dotyczyło spotkanie Wójta Gminy 

z Panem Łukaszem Wylężkiem.   

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że nie uczestniczyła 

w wymienionym spotkaniu, w związku z czym nie posiada wiedzy na temat poruszanych 

w trakcie niego zagadnień. 

 

Sprawozdanie Wójta z wykonania uchwał Rady Gminy, działalności w okresie międzysesyjnym oraz 

innych istotnych dla Gminy spraw, stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

14. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

między sesjami. 

 

Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie między sesjami, 

stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

15. Informacje i komunikaty w sprawach bieżących. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że w związku wtargnięciem wojsk 

rosyjskich na teren Ukrainy i rozpoczęciem wojny w dniu dzisiejszym, odbyło się spotkanie 

przedstawicieli jednostek samorządu terytorialnego powiatu tarnogórskiego podczas 

którego, zwrócono się z prośba o przekazanie informacji, czy gmina posiada obiekty, które 

mogłyby zostać udostępnione uchodźcom oraz rozważenie jaką ilość osób dana gmina może 

przyjąć. W dalszej części poinformowała, że prowadzone są rozważania, czy na stronie 

Urzędu Gminy umieścić informację na temat możliwości zgłoszenia chęci przyjęcia 

uchodźców w prywatnych domach mieszkańców.  

• radny Łukasz Lesik poinformował, że prowadził rozmowy ze znajomym, który mieszka na 

Ukrainie. Dodał, że otrzymał informację, że po pierwszych wybuchach bomb ludzie masowo 
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ruszyli na stacje benzynowe, aby móc uciekać z kraju do Polski. Nadmienił, że w większości 

przypadków mężczyźni zostają, aby bronić ojczyzny, natomiast kobiety z dziećmi będą się 

ewakuować z kraju. W dalszej części zaproponował, że dla uchodźców można by 

przeznaczyć Pałac Kawalera w Świerklańcu lub pomieszczania kajakowni w parku 

w Świerklańcu.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że Pałac Kawalera nie może być 

użytkowany pod ten cel, ponieważ w razie sytuacji kryzysowej, jego przeznaczenie jest inne. 

Dodała, że można wykorzystać obiekt kajakowni, jednak należy rozważyć w jaki sposób 

przystosować go do przyjęcia uchodźców, przez np. wyposażenie w łóżka. W dalszej części 

poinformowała, że kiedyś Gmina Świerklaniec posiadała na stanie łóżka, jednak zostały one 

rozdysponowane w trakcie powodzi tysiąclecia.  

• radny Kazimierz Flakus wyraził swoja opinię, że ogłoszenie na stronie internetowej Urzędu 

Gminy Świerklaniec informacji na temat możliwości zgłaszania przez mieszkańców chęci 

przyjęcia uchodźców do swoich domów jest dobrym pomysłem. W dalszej części wyraził 

swoją opinię, że jako łóżka można wykorzystać materace sportowe będące na stanie szkół 

funkcjonujących na terenie Gminy Świerklaniec. Następnie poinformował, że Ukraina jest 

dużym państwem, dlatego w najbliższych dniach należy spodziewać się fali uchodźców. 

Dodał, że może wiązać się to z długotrwałą pomocą. W dalszej części omówił sytuację, która 

występowała w Polsce, gdy w trakcie wojny w Wietnamie, przyjęto uchodźców.  

• radny Zbigniew Jarka wyraził swoją opinię, że w trybie pilnym powinno być zwołane 

wspólne posiedzenie Komisji, aby ustalić plan działania.  

• radny Eugeniusz Wajs zwrócił się z zapytaniem, dlaczego Pałac Kawalera nie może być 

przeznaczony jako schronienie dla uchodźców oraz czy jest to związane z faktem, że jest to 

obiekt zabytkowy.  

• Pani Anna Kubica, Zastępca Wójta Gminy, poinformowała, że nie może podać powodu, 

dlaczego Pałac Kawalera nie może być udostępniony dla uchodźców, ponieważ są to 

informacje niejawne.  

• radny Tadeusz Ledwoń wyraził swoją opinię, że sprawa jest pilna, dlatego trzeba 

przygotować się na przyjęcie uchodźców. W dalszej części zasugerował, że w gminie 

powinien powstać sztab kryzysowy. Następnie wyraził swoją opinię, że zaproponowane 

wspólne posiedzenie Komisji jest dobrym pomysłem.  
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• radny Łukasz Lesik wyraził swoją opinię, że należy przeprowadzić również rozmowy 

z Proboszczami Parafii z terenu Gminy Świerklaniec, ponieważ może na probostwie lub 

salkach posiadają wolne pomieszczenia, które można zagospodarować na pomoc 

uchodźcom.  

• radny Tadeusz Ledwoń zaproponował, że można wystąpić do Stowarzyszenia na rzecz 

rozwoju Zalewu Chechło, ponieważ być może posiadają jakieś wolne pomieszczenia, które 

mogłyby zostać udostępnione dla uchodźców.  

 

16. Zakończenie. 

Wobec wyczerpania porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Świerklaniec o godz. 16:19 

zamknął LVII zdalną sesję Rady Gminy Świerklaniec.  

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: B. Bzdziuch 

 

Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 

 


